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FEJLESZTÉS • Átadás előtt a strandfürdő új csúszdái, a kamikaze, 
az anakonda és a családi

Csúszva csobbanhatunk

VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

	 Augusztus	elején	a	fürdő-
vendégek bevonásával kez-
dődhet	 a	 terheléses	 próba-
időszak	 a	 vásárhelyi	 strand	
vadonatúj csúszdáin. A Tö-
rök	 Sándor	 Strandfürdő	 te-
rületén	 a	 vízgépészet	 mel-
lett	 egy	 55,	 egy	 17,	 és	 egy	9	
méteres	 élményelem	 épült.	
A	piros	kamikaze,	a	kék	csa-

ládi,	 a	 sárga	 színű	 pedig	 az	
anakonda csúszda.
 A 176 millió forintos beruházással 
egy régi hiányt pótol a strandfürdő. 
- Ez egy olyan plusz szolgáltatásunk 
lesz, mondja Katona Zsolt ügyveze-

tő, ami már évekkel ezelőtt megfo-

galmazódott. A környező strando-

kon van már kültéri csúszda. Ez a 
projekt egy olyan lépés, amit muszáj 
volt meglépni. Örülünk, hogy ennek 
eleget tudunk tenni - tette hozzá a 
strandfürdő vezetője.

Lapzártánk idején már az utolsó 
fázisoknál a fogadómedence mun-

kálatainál tartottak a kivitelezők, a 
csúszdák már a helyükre kerültek, 
az utolsó elemeket épp az említett 
teendők miatt vették le a helyükről.
A csúszdapark használatához nem 
kell külön jegyet váltani a vendé-

geknek, napijeggyel, extra térítési 
díj nélkül csúszdázhatnak majd a 
strand látogatói. 

PÉNZÜGYEINK • Brutális gázszámlák jöhetnek a szigeteletlen, 
korszerűtlen házaknál

Vége a rezsicsökkentésnek
K. A. - B. D. - B. R. 

 Vége a rezsicsökkentés-
nek,	legalábbis	abban	a	for-
mában	 vége	 van,	 ahogy	 ed-
dig	működött.	A	háztartások	
legalább felét érintheti a re-
zsinövelés,	 mert	 valójában	
erről	 van	 szó,	 a	 családi	 há-
zakban	élők	kiemelten	rosz-
szul járnak. 
 A G7.hu elemzése, a KSH adata-

iból indult ki és arra jutott, hogy a 
nagyjából 200 ezer nagycsaládnak 

HA EDDIG NEM FIGYELTE A FOGYASZTÁST, 
MOSTANTÓL BIZTOSAN FELJEGYZI MAJD.

TŰZIJÁTÉK • Érvek pro és kontra

Szavazásra 
bocsátják
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

	 Márki-Zay	 Péter	 a	 lakos-
ságra	 bízza,	 legyen-e	 tűzi-
játék. Közösségi oldalán 
azt	 írta	 július	 22-én,	 hogy	
megkeresik	 a	 helyi	 konzul-
táció	reprezentatív,	gyors	és	
legegyszerűbb	módját,	hogy	
megismerjék	 a	 helyi	 lakos-
ság	többségi	véleményét.
 Még július 21-én megosztotta 
gondolatait a tűzijáték kapcsán, 
ahová negatív visszajelzések is 
érkeztek. Amennyiben az elindu-

ló konzultáció „megerősíti a máris 
kibontakozó tiltakozáshullámot a 
kormány megszorító intézkedései és a 
pénzszórásnak ítélt tűzijáték szembe-
tűnő ellentéte miatt, egy héten belül 
lemondjuk a már megpályáztatott 
szolgáltatást.” – írta.
Azonban a város a szerződés szerint 
ebben az esetben sem tudja kárpó-

tolni a vállalkozót, ezért ilyen döntés 
esetén adománygyűjtést indítanak.
A vásárhelyi tűzijátékra a beszerzési 
eljárásban a győztes másfél milliós 
ajánlatot adott. Ezt az összeget egy-

részt a rezsicsökkentés eltörlése és 
más kormányzati megszorító intéz-

kedések kárvallottjainak megsegíté-

sére, másrészt a fesztivál árusainak 
forgalmának fellendítésére szeretné 
fordítani Márki-Zay.
Az élővilág szempontjából is fenn-

tarthatóbb a fényfestés, ezért felhí-
vást tesz közzé Hódmezővásárhely 
kiemelt középületeinek fényfestésé-

re – a nemrégiben Pécsen rendezett 
Fényfesztivál mintájára.
Ezt követően egy közös nyilatko-

zatban Dr. Kis Andrea, Krupiczer 
Ferenc, valamint Otlokán Mihály 

egyértelműen a tűzijáték ellenében 
foglaltak állást, míg Cseri Tamás 
szerint minden oldal megindo-

kolható, bár szerinte a kérdésben 
egyfajta „véleménycunami” alakult 
ki, és lassan kiderül, hogy a globális 
felmelegedéstől a kutyák depresszi-
ójáig mindenért a tűzijáték a felelős. 
Ezért az elmaradással ő tulajdon-

képpen nem ért egyet.
Július 24-i videós bejelentkezésében 
a polgármester azt mondta, hogy 
szerinte az egyszerű emberek, ahova 
magát is sorolja, igénylik a tűzijáté-

kot. Vásárhelyi lakosonként 34 fo-

rintra jön ki ez a látványosság, míg 
az egész ünnepi rendezvénysorozat 
60-70 millióba kerül. Egy koncert 
jóval többe kerül, mint a tűzijáték, 
aminek másfél millió forint lenne a 
költsége – mondta. Az összeg nem 
probléma a városnak, a szegényeket 
eddig is támogatták különböző for-

mákban, ezután is fogják, ez a tétel 
nem fogja befolyásolni a rászorulók 
további megsegítését. A tűzijáték 
nem pénz kérdés. Azonban megérti 
az állatvédőket, a környezetvédőket, 
s mindazokat, akiket zavar ez a pro-

dukció. Érezve a felháborodást, kon-

zultációt fognak folytatni a követke-

ző napokban. Keresik a megoldást, 
hogyan lehetne a leggyorsabban 
megszűrni a közvéleményt ebben a 
témában. A mérés eredménye való-

színűleg az lesz, hogy ne rendezzen 
a város tűzijátékot – előlegezte meg 
Márki-Zay Péter. A városvezető 
arra kérte az égi parádé elmaradása 
mellett érvelőket, támogassák az 
érintett vállalkozót, akivel szerző-

dést még ugyan nem kötött az ön-

kormányzat, de mint a közbeszerzés 
nyertese, a rakétákat már megvet-

te.

AZ UTOLSÓ MUNKAFÁZISOKNÁL TARTANAK A KIVITELEZŐK, HAMAROSAN CSÚSZHATUNK

adott kedvezményt beszámítva is, 
legalább a magyar háztartások fele 
többet fog fizetni az energiáért au-

gusztustól, mint idáig. A bő négy-

millió magyar háztartás közül 2,3 
milliót érint legalább az egyik típusú 
rezsiemelés a 2020-as háztartási 
adatok alapján - írta a szaklap.
Hogy a családi házakban élők kü-

lönösen rosszul járhatnak, azt né-

hány, a Vásárhelyi Médiacentrum 
által gyűjtött példa is igazolja.

Folytatás	a	2.	oldalon

Városi	konzultáció

Ön	szeretné,	hogy	idén	augusztus	20-án	legyen 
Vásárhelyen	tüzijáték?

 IGEN           NEM

Vágja ki ezt a szelvényt és juttassa el a következő helyek valame-
lyikére augusztus 2., kedd 16 óráig: - Városháza portája - BFMK 
pénztár - Strandfürdő pénztár - a Kovács-Küry Időskorúak Ott-
hona portája - a Jovány buszokon található dobozok.
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CSANÁDPALOTA • Lázár jelöltjei a „rend, béke, fejlődés” szlogennel 
kampányoltak

Nem	ezeket	ígérték
BOTTYÁN RÓBERT

	 Mint	 arról	 májusban	 hírt	
adtunk,	 a	 Lázár	 János	 ál-
tal	 támogatott	 polgármes-
ter-	 és	 képviselőjelöltek	
szereztek	 mandátumot	 az	
időközi	 önkormányzati	 vá-
lasztáson	 Csanádpalotán.	
A	 pozitív	 irányú	 változás	
azonban	nem	jött	el:	az	ön-
kormányzattól	 több	 mint	
10	 fő	 távozott;	 a	 jegyzővel	
további	 3	 dolgozót	 akartak	
elküldetni,	 helyette	 ő	 maga	
mondott	 fel;	 új	 pályázatok	
nincsenek;	 információink	
szerint	 tervezik	 az	 idősek	
gondozóházának	bezárását.
 A beígért pályázatokról egyelőre 
nincs hír. Új pályázati lehetőségek 
nincsenek, az előző polgármester 
által beadott és tartaléklistára tett 
pályázatok pedig nem kerültek be-

emelésre. Elmaradnak a választá-

sokig nagyon gyakori városszépítő 
akciók, az eddigi problémák, - amik 
továbbra is fennállnak, - pedig már 
nem zavarják a jelenlegi vezetést.
Dr. Debreczeni István polgármestert 
tisztogatással vádolták: való igaz, 15 
fő távozott a hivataltól a regnálása 
alatt, többségük közös megegyezés-

sel, 2,5 év alatt, de Perneki László 
alig több mint egyhónapos polgár-

mesteri ténykedése alatt ez a szám 
már 10 feletti és a napokban három 
újabb ember került a célkeresztbe. 
A köztisztviselők hivatali dolgozók, 
így a jegyzőnek kell elküldenie őket, 
azonban ehhez már ő sem adta a 
nevét és próbaidő alatt felmondott. 

Bár jelentős a létszámhiány, a kor-

mányhivatal most nem jelezte azt, 
hogy veszélyben a hivatal működé-

se, pedig kevesebben vannak, mint 
Debreczeni idején bármikor.
A művelődési ház felújítása pro-

jektben nincs előrehaladás, pedig 
2016 óta folyamatban van. Az előző 
városvezetés elrendezte a viszonyt 
a korábban ki nem fizetett terve-

zőkkel. Az áttervezés megtörtént, 
hogy reális fejlesztés valósuljon meg 
a rendelkezésre álló forrásból. Az 
Irányító Hatóság ugyanakkor nem 
hozott döntést a választásokig és 
azóta sem.
Az új városvezetés legújabb ter-

ve, hogy bezárják szeptembertől a 
Naplemente Idősek Gondozóházát, 
így megszüntetve több álláshelyet 
és 16 gondozott kerül majd utcá-

ra. Ők mind csanádpalotaiak. Arra 
hivatkoznak, hogy nem kötelező 
feladat és nagyon sokba kerül. Pe-

dig az elmúlt években bővült az 
intézményben a dolgozói létszám, 

ami javította az ellátás minőségét, 
korszerűsítették a fűtést és emellett 
is jó néhány felújítás megtörtént, 
sőt a régi bölcsődeépületének bevo-

násával bővíteni szerették volna az 
intézményt, amire az engedélyt is 
megkapták.
A mandátumot szerző polgármester 
és a korábban a testület feloszlatását 
kezdeményező képviselők jelentős 
része azzal az információval vezette 
félre a térség országgyűlési képvise-

lőjét, hogy a Dr. Debreczeni István 
vezette önkormányzatnál óriási 
problémák vannak, mind gazdasá-

gi, mind társadalmi, mind morális, 
mind szociális téren. Keresik az 
előző éra vétkeit, a csalásokat, de 
még nem találtak semmit. Fontos 
megjegyezni, hogy Lázár Jánosnak 
személyes ellentéte volt az előző 
polgármesterrel, a 2019-es válasz-

tás követően nem nagyon látogatott 
el a településre. 

LÁZÁR JÁNOS ÉS PERNEKI LÁSZLÓ KÉZFOGÁSA FOTÓ: LÁZÁR JÁNOS FACEBOOK OLDALA

PÉNZÜGYEINK • Brutális gázszámlák jöhetnek a szigeteletlen, 
korszerűtlen házaknál

Vége a rezsicsökkentésnek
Folytatás	a	címoldalról

Enikőék	durva	
gázszámlára	számítanak

 Enikő és férje 8 hónapos gyer-

mekét nevelik 110 négyzetméteres, 
vegyes falazatú házukban. A nyílás-

zárók 80%-a hőszigetelt, a legutób-

bi fűtési időszakban mégis jóval a 
kormány által meghatározott átlag 
felett fogyott a földgáz. A fűtésről 
gázkonvektorok gondoskodnak, 
ráadásul gáz biztosítja a melegvizet 
és a tűzhelyet. A legutóbbi fűtési 
szezonban havonta 4-500 köbmé-

ter gáz is elfogyott. Ha a kormány 
ragaszkodik a 140-es havi átlag-

hoz, akkor legfeljebb azon tudnak 
spórolni, hogy mekkora fokozaton 
üzemeltetik a konvektorokat a he-

lyiségekben.
Alkalmanként használnak hősu-

gárzót, valamint a törölközőszá-

rító is villannyal megy. Vélhetően 
emiatt télen és tavasszal magasabb 
a villanyszámla (15-23 ezer forint 

között). Most kihúzták azokat az 
eszközöket, amiket nem használnak 
mindennap pl. mosógép, elosztók, 
így néhány nap alatt jelentős csök-

kenést figyeltek meg (5 kWh lett 
most a fogyasztás 24 órákra lebont-

va). Ezek alapján úgy tűnik, villany-

ból beleférhetnek a kormány által 
mondott értékbe.

Adriennéknél	a	villany	
lehet sok

 Adriennék négyen – két gyer-

mekkel – laknak egy öt éve épített, 
hőszigetelt, 140 négyzetméteres 
házban. Gázzal működtetik a meleg-

vízellátást és a fűtést, 21 fokra szok-

ták állítani a termosztátot, havi át-

alányt fizetnek, 14 ezer forint körüli 
összeg szokott szerepelni a számlán. 
Villannyal főznek, sütnek napi rend-

szerességgel, van légkondicionáló 
berendezésük és több hűtőjük, tele-

víziójuk – minden készülékük ener-

giatakarékos. Átalánydíjat fizetnek, 
havonta 21 ezer forint volt a költ-

ségük. Ők is folyamatosan tájéko-

zódnak a rezsicsökkentés tervezett 
módosításával kapcsolatban, és arra 
jutottak, vélhetően a gázfogyasz-

tásuk nem éri el a kritikus szintet, 
ezért nem kell majd többet utalni-
uk a szolgáltatónak. A villanyáram 
kapcsán viszont drasztikus spó-

rolásra kell berendezkedniük, mert a 
kormányzati bejelentés ismeretében 
először még attól féltek, hogy az ed-

digi kiadásaik megötszöröződnek, 
vagyis 100 ezres tétel lesz a havi vil-
lanyszámlájuk. (Azóta ez kevesebb-

nek ígérkezik.) Mindenesetre már az 
elmúlt hétvégén kikapcsoltak több 
hűtőt, és egybe zsúfolták össze a le-

fagyasztott termékeket, illetve min-

den olyan használati eszközt, amit 
csak alkalomadtán vettek igénybe, 
áramtalanítottak. Cserépkályhájuk a 
hidegebb téli napokon fűtésrásegí-
tésként működött,  a korábban meg-

szokottnál több tűzifát vásároltak 
arra az esetre, ha bármilyen oknál 
fogva korlátoznák a gázfogyasztást. 
(Sokan gondolkodnak így, mint az 
a „Felvásárlás nyár közepén” című  
cikkünkben is olvasható.) 

VÁLLALKOZÁS • A nyár közepén nyírta ki 
a KATA-t a kormány

Százezrek 
lépéskényszerben

BOROS TAMÁS

	 A	 parlament	 elfogad-
ta,	 Novák	 Katalin	 már	 alá	
is	 írta	 a	 kisadózó	 vállalko-
zások	 tételes	 adója,	 vagyis	
a	 kata	 módosításáról	 szó-
ló	 törvényt,	 amellyel	 nem	
az	 a	 probléma,	 hogy	 több	
adót	 kell	 befizetni,	 hanem	
az,	 hogy	 százezreknek	 kell	
év	közben	új	adózási	formát	
választaniuk,	 és	 ez	 a	 köny-
velőkre	is	óriási	terhet	rak.
 A KATA-val kapcsolatban az 
egyik legfőbb módosítás, hogy aki 
a rendszerben marad, az mostantól 
csak magánszemélyeknek szám-

lázhat. Márpedig a kisadózók közül 
rengetegen tették ezt eddig jogi 
személyek, gazdasági társaságok 
felé. Az eddigi 12 millió forintos éves 
keretet a KATA-ban maradóknak 
egyébként megemelték 18 millió 
forintra, az 50 ezres közteherhez 
náluk nem nyúltak hozzá. 
Számos ágazat, művészek, villany-

szerelők, és bárki, aki jellemzően 
cégeknek is dolgozik bajba kerülhet. 
Kérdés, hogy ez elősegíti-e a gazda-

ság kifehérítését, ami az eredeti cél 
lett volna, az adóbevételek növelése 
mellett.
A Fidesz által létrehozott KATA nem 
volt tökéletes ebben a formájában, 
és a jövedelemtől független havi 50 
ezres befizetés valóban aránytalan 
teherviselést eredményezett, és az 
is igaz, hogy sokakat kényszerítet-

tek munkaviszony helyett ebbe a 
formába. Csakhogy a XXI. század-

ban erről az adóhatóságnak pontos 
tudomása van, vagy kellene, hogy 
legyen. Hogy kiszűrjék azokat, akik 
például rendszeresen csak egy cég 
felé nyújtanak be számlát. De nem 
ezt tették, hanem százezreknek 
okozott a kormányzat fejfájást a 

nyár közepén, a szabadságolások 
ideje alatt. Ahelyett, hogy a havi 
befizetett adóösszeget megemelték, 
százalékosították vagy sávosították 
volna. 
Ezért, tehát a jogbiztonságért tün-

tetnek most már egyre több nagy-

város utcáin, többek között Szege-

den is, és azért mert napok alatt, 
széleskörű párbeszéd nélkül verték 
át az új törvényt, amelyet Novák 
Katalin július 18-án alá is írt, min-

den kifogás ellenére, fenntartások 
nélkül. Nem azért tiltakoznak, mert 
ne éreznék, hogy több adót kellene 
fizetni (a mértékét és a módját a Fi-
desz kormány állapította egyébként 
meg), hanem mert ha százezrek éle-

tét így, minden előzetes egyeztetés 
nélkül meg lehet nehezíteni, akkor 
felmerül a kérdés: korlátlan ⅔-os 
uralommal vajon melyik társadalmi 
csoport lesz a következő célpont?
Arról nem is beszélve, hogy a KATA 
változással kapcsolatban számos 
korábbi katásnak sokkal nehezebb 
és költségesebb lesz a könyvelése, 
az adózása, pedig ennek egyszerű-

sítése az Orbán-kormány egyik fő 
szlogenje volt. Emlékeznek még? Az 
adóbevallásnak egy söralátéten el 
kell(ene) férnie. Tegyük hozzá, az új 
törvénnyel a könyvelők (akik közül 
sokan szintén érintettek) munka-

terhei a többszörösére növekednek. 
A Vásárhelyi Médiacentrumnak egy 
katás egyéni vállalkozó elmondta, 
hogy korábbi könyvelője emiatt, 
illetve mert most már jóval bonyo-

lultabb folyamat lesz a könyvelés, 
nem vállalta vele a további munkát, 
és nyugdíjba ment. A könyvelő tehát 
a vállalkozását adta vissza, a katás 
vállalkozónak pedig új könyvelő 
után kell nézni szeptember 1-ig, 
ami nem egyszerű feladat, nyáron, 
a szabadságolások alatt. Ezzel pedig 
biztos nincs egyedül az egyéni vál-
lalkozó. 

SZEGEDEN IS TÜNTETTEK A KORMÁNY INTÉZKEDÉSEI, ÍGY A KATA ELLEN IS

EGYRE TÖBBSZÖR VONULNAK UTCÁRA A MEGSZORÍTÁSOK MIATT AZ ORSZÁGBAN
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TRAM-TRAIN • Csaknem 4 hónappal lett hosszabb az ingyenes 
próbaüzem időszaka 

Augusztustól	fizetős
BOROS TAMÁS / KOROM ANDRÁS

	 Lázár	 János	 miniszter	 és	
kormánybiztos	 a	 Rádió7	
műsorában	mondta	be	a	dá-
tumot,	 amikortól	 már	 nem	
próbaüzemben	 működik	 a	
tram-train,	 így	 fizetni	 kell	
érte. Ennek ellenére azért 
kisebb	panaszok	még	akad-
nak	a	járművekre.
 Augusztus 1-jétől fizetős lesz a 
tram-train, erről Lázár János, a pro-

jekt korábbi kormánybiztosa beszélt 
a Rádió7-ben. (Pafféri Zoltán, a MÁV 
Zrt. elnök-vezérigazgatója Röszkén 
július elején, a szeged.hu újságíró-

jának ezt a dátumot megjelölő kér-

désére úgy felelt: “erre gyúrunk”.) 
Lázár a rádióinterjúban most azt is 
mondta, hogy félóránként járnak 
majd a járművek.
Lázár János 2021. novemberi, „In-

dulunk” című kiadványában azt írta, 
2022. április 15-ig lesz ingyenes a 
tram-train. Az ígéretek között volt 
az is, hogy március közepétől csú-

csidőben már negyedóránként jár-

nak a szerelvények. Nem így lett.
Most a kormánybiztos a rádióban 
azt mondta, a tarifákat úgy próbál-
ták kialakítani, hogy a szintén MÁV-
ba beolvasztott Volánbusz jegyá-

rainál olcsóbbak legyenek. Azt is 
elmondta, erről a MÁV folyamatosan 
kommunikálni fog. A kedvezmények 
ugyanúgy élni fognak, és további 
sűrítéseket is terveznek, ha minden 

jármű rendelkezésre áll, nyilatkozta 
az országgyűlési képviselő.
Panaszok ennek ellenére akadnak. 
Mégpedig arra, hogy egyetlen, közel 
derékszögű kanyart, ami pont ott 
van, ahol társasházak állnak, nem 
tudja csikorgás nélkül bevenni a 
vasútvillamos. Ott szól a legjobban, 
s nyitott ablaknál aludni sem lehet 
mellette.
– Olyan borzasztó a hangja, mintha 
kréta csikorogna az iskolatáblán – 

ezzel jellemezte az egyik olvasónk 
a tram-train szerelvény hangját a 
Kossuth téri kanyarban. Ez az egyet-

len vásárhelyi helyszín, ahol közvet-

TÜZELŐ • Az emberek léptek a rezsi 
növelésének hírére

Felvásárlás  
a	nyár	közepén

KOROM ANDRÁS

	 Nyár	derekán	viszik	a	vá-
sárhelyiek	 a	 tüzelőt,	mint	 a	
cukrot.	 Már	 persze	 onnan,	
ahol	 egyáltalán	 van,	mert	 a	
Tüzépekről	 nyáron	 nem	 a	
szenet	és	a	fát	veszik	az	em-
berek. A rezsicsökkentés je-
lentős	 mérséklése	 azonban	
valóságos	 felvásárlási	 lázat	
szült.
 Nem vettünk még se szenet, se 
fát, csak szeptemberben, október-

ben szoktunk. Nem tudom, hogy 
mennyi fogy el belőlük egy télen. 
Öt-tíz mázsát vásárlunk egyszer-

re, a mama nyugdíjából – mondta 
érdeklődésünkre Balázs Béla, aki-
vel – és édesanyjával – a Pál utcán 
futottunk össze. – Egy kis teakály-

hával fűtünk, annyira melegítve fel a 
szobát, amennyire azzal lehet.
A legtöbben még a város ezen ré-

szén is azt mondták, hogy gázzal, 
azaz konvektorral vagy gázkazánnal 
fűtenek. Kényelmes és eddig olcsó 
volt. Épp ezért mindenkit sokkolt a 
kormány rezsicsökkentéssel kap-

csolatos lépése. Sokan azt tervezik, 
ismét kályhával fűtenek majd.
Mi egy ismerőstől vesszük a fát, az-

zal tüzelünk, s olyan 400 mázsányi 
is elmegy egy télen – ezt egy a neve 
elhallgatását kérő asszony mondta. 
De arra a kérdésünkre, honnan van 
az ismerősnek tűzifája, már csak za-

vartan elhallgatott, s azonnal tovább 
sietett.
A lakossági gáz- és villany rezsi 
árának kormányzati feladása miatt 
Szegeden, Pécsett és az ország szá-

mos pontján kezdték felvásárolni az 
emberek a téli tüzelőt, azaz a fát és 
a szenet.

A felvásárlási láz Vásárhelyen is 
kitört, már legalábbis azon a Tüzé-

pen, ahol egyáltalán tüzelőhöz lehet 
jutni. Mi végigjártuk a legismerteb-

beket.
Két helyen találtunk tüzelőt, a Kis-

töltés utcai, a Bodrogi Bau Kft. a 
helybéliek által nagytüzépnek neve-

zett telepén német brikettet és fab-

rikettet lehet jelenleg kapni.  – Főleg 
a hagyományos tűzifát keresik, de 
ilyenünk jelenleg nincs. Ami miatt 
nem is lehet csodálkozni, nyáron 
– normál években – az építőanyag 
kelendő, a tüzelővásárlás szezonja 
jellemzően októberben kezdődik. 
A téglaformára préselt német- és a 
zsákos fabrikettet azonban jelenleg 
is viszegetik tőlük – tudtuk meg 
Surinya István telepvezető-helyet-

testől. Azt tapasztalta, hogy vevőik 
valamiért jobban szerették a ko-

rábbi években az ömlesztett, mint 
a kalodás fát, pedig az utóbbi jóval 
szárazabb.
A Jókai utcai Mészáros építőanyag 
kereskedésben jelenleg nincs se fa se 
szén is, van viszont előle bőségesen 
Makán Mihály, szintén a Jókai utcán 
lévő építő- és tüzelőanyag kereske-

désében.
Bőségesen van vegyes tűzifánk, 
tölgy, bükk, gyertyán, de van akác-

fánk is, igaz éppen most elfogyott. 
Félbarna, cseh szenünk is van, ehhez 
sikerült hozzájutnunk – mutatta az 
udvaron ponyvával letakart jó nagy 
halmot. – Százszorosára a megren-

delésünk, mint amit ki tudunk szol-
gálni. Sokan erejük fölött vásárolnak 
tüzelőt a télre – tette hozzá azzal, a 
megrendelt mennyiséget jellemzően 
ők szállítják házhoz, de az után-

futóval vagy kézikocsival érkezők 
kiszolgálása is zavartalan. 

VÁSÁRHELYEN IS NAGYON KERESIK A TÜZELŐT

len társasházak között kanyarodik el 
a szerelvény.
Örülök neki, hogy megépült, hiszen 
gyakran vagyok kénytelen bejárni a 
szegedi klinikára, s bizony az Ara-

di vértanúk terén leszállva szinte 
azonnal ott is vagyok. Busszal ez 
sokkal körülményesebb volt, au-

tónk pedig szerencsére nincs, mert 
a klinika környékén művészet lenne 
parkolót találni, s persze parkolá-

si díjat is kellene fizetni. Ezt azért 
mondom, mert nem akarom, hogy 
bárki azt higgye, hogy ellenezném a 
vasút-villamost. De egy idő óta éj-
jel-nappal rettenetesen csikorog, s 
mert hajnali fél 3-kor is közlekedik, 
nyitott ablaknál nem lehet aludni, 
hiába hozna enyhülést az éjszaka – 
mondta majdnem egy szuszra egy 
másik olvasónk. Azt kérte, hogy ne 
írjuk le a nevét, mondván nem akar 
a Facebook trollok céltáblája lenni.
Hasonló panaszokat mások is meg-

osztottak: a csikorgástól a fogába is 
beleáll a fájdalom. Volt ideje, hogy 
megfigyelje, nem mindegyik sze-

relvény csikorog, de amelyik igen, 
annál mindegy, hogy a vasút-villa-

mos Szeged felől érkezik, vagy ép-

pen arra tart. És az is mindegy, hogy 
lassabban, vagy gyorsabban veszi be 
a kanyart.
Kíváncsiak voltunk, van-e alap-

juk a panaszoknak, így egy éjszaka 
(amikor a síneket már órák óta nem 
sütötte a nap) magunk is kiálltunk 
az OTP melletti, fent említett ka-

nyarhoz, majd megtettük másnap 
napközben is. Tényleg csikorgott.
Van olyan olvasónk, aki pedig azt 
figyelte meg, hogy a 004-es szerel-
vény csikorog. De annyira, hogy az 
belül az utasok is hallják.
Az egészben az az érdekes, hogy ed-

dig egyetlen szerelvény sem produ-

kálta a fülsértő hangot, pedig tavaly 
november 29-én indultak az első 
szerelvények.
Július 19-én megkérdeztük az üze-

meltető MÁV Start Kommunikációs 
igazgatóságát, hogy tudnak-e a je-

lenségről, s próbálják-e elhárítani. 
Majd kérésükre elküldtük nekik a 
csikorgó tram-trainekről készített 
videót, de eddig nem küldtek sem-

milyen választ. 

A	gyenge	forint	miatt 
is drágult
	 A	gyenge	 forint	miatt	 3,6	milliárddal	nő	a	 tram-train	
vásárlásra	fordított	költség,	derült	ki	a	Magyar	Közlöny-
ből.	17	milliárd	622	millió	forint	–	eredetileg	ennyibe	ke-
rült	volna	a	Hódmezővásárhely-Szeged	tram-train	beru-
házás	 járműbeszerzése.	Az	elszállt	 forint-euró	árfolyam	
azonban	újraírta	a	korábbi	számításokat,	ezért	–	hogy	a	
frissen	megjelent	kormányhatározatot	 idézzük	–	a	pro-
jekt	 kapcsán	 jelentkező	 árfolyamváltozás	 kompenzálá-
sa	 érdekében	 3	milliárd	 653	millió	 forinttal	meg	 kellett	
emelni	 a	keretet.	 Így	21	milliárd	275	millió	 forintot	kell	
fizetni	a	szerelvényeket	gyártó	cégnek.	

AUGUSZTUS 1-TŐL MÁR FIZETNÜNK KELL AZ UTAZÁSÉRT

AHOL VAN, OTT VITTÉK A TŰZIFÁT (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)
FORINTBAN SOKKAL DRÁGÁBBAK LETTEK A SZERELVÉNYEK
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ZÖLDFELÜLETEK • Környezetrendezési és köztisztasági akcióval szépül a város

Folyamatosak	a	karbantartások
BOTTYÁN RÓBERT

	 Környezetrendezési	 és	
köztisztasági	 akcióba	 kez-
dett	 a	 város.	 Az	 elmúlt	 he-
tekben több területet is 
rendbe tettek.
 Folytatódott a Bajcsy-Zsilinszky 
utcán lévő fák igazító gallyazása. 
Újrakarózták a fiatal csemetéket 
és meg is tányérozták őket, hogy a 
locsolás során minden csepp víz a 
gyökérzónába kerülhessen. A hód-

tói, susáni és újvárosi városrészben 
számos fának elvégezték a szá-

radékolását, vagyis a száraz ágak 
eltávolítását. A Németh László és az 
Eszperantó utca kereszteződésében 

egy hársfa alsó részének gallyazá-

sát is elvégezték, amely zavarta az 
utak beláthatóságát. Az Éva utcai 
játszótéren és a Kistópart utcában a 
járdára lógó ágak metszése történt 
meg, amely már zavarta a gyalogos 
forgalmat.
A Rapcsák András utca és a Lázár 
utca kereszteződésében, valamint a 
Szegfű utca egyik játszóterén nagy-

nyomású mosóval tisztították meg 
az utcabútorokat és a díszburkola-

tot, amely sok esetben esik a madá-

rürülék és bagolyköpet áldozatának. 
A hársfa elszáradt termését ösz-

szegereblyézték és összegyűjtötték, 
amely a játszótér gumiburkolata 
közé és a növényágyások közé is 
behullott.

FOTÓ: VÁROSGONDOZÁS HÓDMEZŐVÁSÁRHELY

REZSIPÁNIK • Csongrád-Csanád megye elvesztegetett két 
évtizedet

Vásárhely	fejlesztené	
távhőrendszerét
B. D.

	 A	 helyi	 távhőszolgáltató	
hálózatok	 bővítése	 és	 fej-
lesztése háttérbe szorult 
megyénkben	az	elmúlt	húsz	
évben,	 pedig	 ha	 léptek	 vol-
na	ez	ügyben	a	döntéshozók,	
jóval	 kevesebb	 háztartást	
érintene a héten kirobbant 
rezsipánik.	 Hódmezővásár-
helyen	1,5	–	2	milliárdos	be-
ruházást terveznek a HVSZ 
Zrt.-nél,	de	még	kérdés,	mi-
lyen	forrásból.	
 Nem lennénk meglepve, ha a 
rezsipánik nyomán éles szemlélet-

váltás következne legalább önkor-

mányzati szinten annak érdekében, 
hogy saját energiakitettségüket 
mérsékeljék azok a magyarországi 
települések, ahol a föld alatt jelen-

tős termálvízkészlet lapul vagy vész 
kárba különböző kifolyókon keresz-

tül. 

Kútba	esett	20	év

 A Központi Statisztikai Hivatal 
(KSH) adatai alapján az elmúlt évti-
zedekben Csongrád-Csanád megyé-

ben annyira figyelmen kívül hagyták 
ezt a természeti kincset, hogy alig 
növekedett a távfűtéssel ellátott 
háztartások száma. Míg 2001-ben 
170 ezer, 2011-ben már 178 ezer 
magánháztartás volt a megyében, 
és feltehetőleg ez a szám az elmúlt 
tíz évben tovább nőtt. Ehhez képest 
a KSH kimutatása szerint az ezred-

fordulón megyénkben 32 738, 2019-
ben pedig 32 842 háztartás volt táv-

fűtéssel ellátva. Ez nagy ráhagyással 
is mindössze félszázalékos bővülés!
Tóth Anikó bányamérnök, a Miskol-
ci Egyetem tanára 2017-ben pub-

likálta Magyarország Geotermikus 
Térképe című kiadványát. A kötet 
írásakor, 2016-ban a regisztrált 
termálkutak száma 1622 volt. ,,Ez 
az energia azonban nincsen kihasz-

nálva annyira, mint lehetne, vagyis 
a termálfürdés mellett energetikai 
célra is” – nyilatkozta akkor az 
Inforádiónak. ,,Az önkormányza-

toknak feltétlenül számba kellene 
venniük, hogy a környezetükben hol 
vannak meglévő kutak – újak fúrása 
ugyanis rendkívül költséges -, és 
azokban milyen hőmérsékletű víz 
található. Szakemberekkel konzul-
tálva nagyon-nagyon sok helységet 
el lehetne látni fűtéssel, a termálvíz 

sok esetben kiválthatja a földgázt” 
– hívta fel figyelmet öt éve a szak-

ember. 
A Magyar Bányászati és Földta-

ni Szolgálat hazánk mélyfúrású 
kútjait listázó kataszterei szerint 
2020-ben 9, tavaly 16 termálkutat 
fúrtak Csongrád-Csanád megyé-

ben. Az előbbiek közül csupán 3-at 
távhőszolgáltatási célból – mindet 
Szegeden -, a többit kertészeteknek 
és egyéb gazdasági hasznosításra. A 
2021-ben létesített 16 új termálkút 
felét a szegedi távfőbázis bővítésére 
fúrták, a másik felét megyeszerte, 
túlnyomórészt kertészetek számá-

ra. Hódmezővásárhelyen utoljára a 
Hód-Tomato Kft. fúrt termálkutat, 
2020-ban. 

Forrás kellene

 Vásárhelyen a HVSZ Zrt. működ-

teti  a városi távfűtést, összesen 
2840 lakásnak biztosít szolgáltatást. 
Jelenleg 10 termálkút áll a város 
szolgálatában, amelyből 8 termelő, 
2 visszasajtoló célú. A társaság ta-

valy decemberben elfogadott üzleti 
tervében azt írták, hosszútávú ter-

veik között szerepel a szolgáltatási 
terület bővítése, mely beruházás 
költsége 1,5 – 2 milliárd forint. A 
Hódtermál Fejlesztési Program 
előkészítése megtörtént, viszont 
az anyagi forrás biztosítását sem 
önerőből, sem önkormányzati, sem 
uniós, sem egyéb támogatásból nem 
sikerült megvalósítani. További 
fogyasztók bekapcsolását, új – ki-
termelő és visszasajtoló – kutak fú-

rását és a csőhálózat modernizálását 
tűzték ki célul.  
Szegeden, ahogy a kútfúrások kap-

csán említettük, már előrébb járnak. 
Ott, ha teljes egészében befejeződik 
a hálózatbővítési program, 28 ezer 
lakásnak és 500 intézménynek fog-

nak geotermikus energiára alapo-

zott távfűtést biztosítani.  FEJLESZTENÉK A TÁVFŰTÉST VÁSÁRHELYEN, A FORRÁS AZONBAN BIZONYTALAN

Megtisztították az Oroszlános kutat 
és az ágyások környezetét rendez-

ték, metszettek, gazoltak. Az üzlet-

sor előtti padokat és biciklitárolókat 
nagynyomású melegvizes mosóval 
tisztították meg. A madárürülékeket 
eltávolították a betonburkolatról, 
térkövekről. Megtörtént a bokrok 
metszése és a közé hulló lombok ge-

reblyézése is. 
Az Oldalkosár utcában, a játszótéren 
és annak környezetében megtörtént 
a fák metszése, gallyazása, játszóté-

ri eszközök takarítása nagynyomású 
mosóval, madárürülék lemosása, 
parkolóhelyek padkáinak tisztítása, 
szennyeződések eltávolítása.
Ezekkel a munkákkal párhuzamosan 
zajlik a belterületi utak padkáinak 

megtisztítása. Júniusban és július-

ban kézi erővel, míg augusztusban 
már gépi erővel végzik a HMSZ 
munkatársai az utak tisztán tartását. 
Augusztus 1-től munkába áll egy új 
padkatisztító és seprőgép, így még 

több utcát tudnak megtisztítani.
A parkgondozó hölgyek is több 
helyen szépítették a város virá-

gágyásait. A gyomtalanítás, az évelő 
ágyások tisztán tartása folyamatos 
munkát és gondozást igényel. 

EGYETEM • Nem történt személyi változás 
a Mezőgazdasági Kar élén

2027-ig	Mikó	
Edit a dékán

MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Mikó	Edit	marad	a	dékán	a	
Szegedi	 Tudományegyetem	
hódmezővásárhelyi	 Mező-
gazdasági	 Karán	 2027-ig.	
A	 szakember	 újabb,	 5	 éves	
ciklusra	 kapta	 meg	 kineve-
zését	 az	 intézmény	 veze-
tésétől.	Míg	 az	 előző	 3	 éves	
dékáni	 munkája	 alatt	 kol-
légáival a koronavírus jár-
vány	 kihívásaira	 kellett	 vá-
laszokat	 adniuk,	 mostanra	
egyre	 sürgetőbb	 megoldást	
igényel	az	agároktatásban	is	
a	klímaváltozás	okozta	nyo-
más.	Mikó	Edit	a	kinevezése	
után	 úgy	 fogalmazott,	 hogy	
a	 vásárhelyi	 kar	 felkészült	
oktatói	és	kutatói	csapatával	
közösen	 a	 jövőben	 is	 a	 diá-
kokért	 és	 a	 magyar	 mező-
gazdaságért fognak dolgoz-
ni.
 Mikó Edit marad a dékán SZTE 
vásárhelyi Mezőgazdasági Karán. A 
szakember az előző 3 éves ciklusa 
után újabb 5 évre kapott megbízást, 
2027-ig. 
„A jó oktatói, kutatói és adminisztráci-
ós gárda segítségével át tudtuk vészelni 
a járványidőszakot oktatás szempont-

jából úgy, hogy annak hátrányait a 
tanulók ne érezzék. Ezt nagyon fontos-
nak tartom, hiszen mi a hallgatókért 
élünk, ők jelentik számunkra azokat, 
akik tovább viszik a hagyományt, a 
szeretetet, ami a mezőgazdaságban 
nagyon fontos.”
A járványhelyzet alatt fejlesztésre 
is volt lehetőség a vásárhelyi karon, 
tette hozzá a dékán. Az intézmény 
egyik előadóterme és a takarmány-

vizsgáló laboratórium is megújult, 
hogy a jelen és a jövő kihívásai-
val modern eszközökkel tudjanak 
szembenézni a hallgatók.
Beszélni kell a változó klímáról, 
mondta. A mezőgazdászoknak ehhez 
kell alkalmazkodni. Nagyon nagy 
szerepe van az oktatásnak és a kuta-

tásnak, hogy segítsenek megtalálni 
azt az irányt, amivel fejleszthető és 
tovább vihető a hazai mezőgazdaság 
mert ki kell emelni, hogy Magyaror-

szágon mindig jelentős volt és az is 
marad a mezőgazdaság.
Mikó Edit úgy látja, hogy a vásár-

helyi kar gyakorlatorientált okta-

tási módszere olyan új szakokkal 
kiegészülve, mint az agrár és üzleti 
digitalizáció, vagy az élelmiszer jo-

gász képzés, meg tudja adni a hall-
gatóknak a szükséges tudást ahhoz, 
hogy szakmájukban megállják a 
helyüket.

DR. MIKÓ EDIT (JOBB HÁTUL) SZÁMÁRA ALAPELV, HOGY A DIÁKOKÉRT ÉLNEK



5.

2022. július 29.

Városunk

EMLÉKEZET • Az ötvenhat mártír előtt tisztelgett Márki-Zay Péter

Sorsukban	a	történelem	
minden	tragédiája

KOSZORÚZÁSSAL EMLÉKEZTEK MEG A 103 ÉVVEL EZELŐTTI ESEMÉNYEKRŐL

KOROM ANDRÁS

	 Vásárhely	 polgármestere	
július	25-én	helyezett	el	ko-
szorút a város nevében a ku-
tasi	úti	emlékműnél.
 1919. július 25-én, a mai 47-es 

főút mellett álló Nagy Dezső-tanya 
közelében 56, zömében addig a vá-

rosháza pincéjében sínylődő helybéli 
túszt végeztek ki a román megszálló 
csapatok. A magát a város rendőr-

parancsnokának kinevező Berényi 
László vezetésével a katonák 47 fo-

gollyal indultak útnak Orosháza felé, 

de útközben még beállítottak a sorba 
a menettel találkozó embereket, így 
nőtt végül ötvenhatra az áldozatok 
száma. Rájuk emlékezett koszorú-

zással és főhajtással az évforduló 
alkalmából Márki-Zay Péter. Vásár-

hely polgármestere szerint nagyon 
fontos a helytörténet, hiszen arra 
nekünk kell emlékeznünk. Az isko-

lákban ugyanis az ország történel-
mét tanítják.
– Hogy ezeknek az ártatlan emberek-
nek nem volt hiába a halála, abban 
nyilvánul meg, hogy őrizzük az em-
léküket. Őket véletlenszerűen ejtették 
túszul, majd választották ki a menetbe. 
Akik abból meg tudtak szökni, azok 
helyett a beállítottak a sorba másokat, 
akiket így véletlenül ért a szomorú sors. 
Már csak ezért is kell rájuk emlékezni, 
kell előttük meghajtani a fejünket. En-
nek az ötvenhat embernek a sorsában 
a történelem minden tragédiája tük-
röződött – mondta a város polgár-

mestere. 

KÉPZŐMŰVÉSZET • Október 9-én tartják 
az Őszi Tárlat megnyitóját

Még	pár	
napig	lehet	
regisztrálni

BOROS TAMÁS

	 Augusztus	 7-ig	 regiszt-
rálhatnak	 az	 alkotók	 a	 68.	
Vásárhelyi	 Őszi	 Tárlatra.	
Magyarország	 legnagyobb	
múltra	visszatekintő	kortárs	
képzőművészeti	 kiállítását	
október	 elejétől	 láthatja	 a	
közönség	 Hódmezővásár-
helyen,	 az	 Alföldi	 Galériá-
ban.
 Korábban mi is megírtuk, hogy 
jól haladnak a 68. Vásárhelyi Őszi 
Tárlat előkészületei. A június 28-i 
közgyűlés előtt Miklós Péter azt 
mondta, ütemezetten haladnak a 
munkálatok és bár korábban úgy 
volt, hogy Dr. Pogány Gábor már 
nem vállalja tovább a kurátori tiszt-

séget, ám meggondolta magát. Ezen 
kívül megvan a zsűri is, az operatív 
feladatokat pedig, hasonlóan az el-
múlt évekhez, Képiró Ágnes látja el.
Miklós Péter, aki július 1-jétől kezd-

ve a Tornyai János Múzeum, Könyv-

tár és Művelődési Központ Főigaz-

gatója, közölte: a tárlat előkészítése 
során mintegy hatszáz alkotót ke-

restek meg, akik a korábbi években 
már szerepeltek műveikkel az Al-
földi Galériában. A kiállítás azonban 
mindenki számára nyitott, olyanok 
is regisztrálhatnak, akik most kez-

dik csak pályájukat vagy még nem 
vettek részt a képzőművészeti se-

regszemlén. Úgy fogalmazott, a tár-

lat egyik fő erénye, hogy egyszerre 
szerepel rajta az országosan vagy 
nemzetközileg is ismert művész és 
a jelenleg is tanulmányait folytató 
egyetemi hallgató.
Bár Hódmezővásárhely az alföldi 
iskola, a hagyományos, ábrázoló 
festészet egyik központja, a tár-

lat anyagában mindig hangsúlyos 
szerep jut más irányzatoknak is. A 
kiállítás technikailag is sokszínű: 
bár a tárlat anyagának mintegy két-

harmada festmény, szép számmal 
bemutatnak grafikákat, plasztikákat 
és vegyes technikával készült, kísér-

leti alkotásokat is – mondta Miklós 
Péter.
A művészek augusztus 7-ig re-

gisztrálhatják alkotásaikat egy-egy 
nem feltétlenül műtárgyfotó mi-
nőségű reprodukcióval és adataik 
megadásával a beadas.oszitarlat.hu 
honlapon. Az ezt követően begyűj-
tött művek közül augusztus végén 
választja ki a Képiró Ágnes művé-

szettörténész vezette zsűri a tárlat 
anyagát, és dönt a díjazottakról. A 
tárlat megnyitóját a tervek szerint 
október 9-én tartják az Alföldi Ga-

lériában, majd a kiállítás december 
elejéig látható. 

HAMAROSAN LEZÁRUL A REGISZTRÁCIÓ. A VÉGEREDMÉNYT OKTÓBERBEN LÁTJUK MAJD

AZ ŐSZI TÁRLAT TÖBB ÉVTIZEDE A VÁROS EGYIK ÉKKÖVE

HódmezővásárHely megyei Jogú város Önkormányzata tisztelettel megHívJa Önt és kedves családJát!

2022. 

AUGUSZTUS

18-21.Bor-, és Gasztro- 
fesztivál

Szent István 
király ünnepe,
XVI.

Ő Ő HÓDMEZŐ

14:45 GASZTROUDVAR MEGNYITÓJA /Almáskert/

 Megnyitóbeszédet mond: Călin Bibarţ, Arad város polgármestere
15:00 HEGEDŰS JÓZSEF /kis színpad/
15:30 SUHANCOK TRIÓ TÁNCEGYÜTTES /kis színpad/
16:20 SZTOJKA MÁTÉ ÉS ZENEKARA /kis színpad/
Délután vendégünk Nagy Bandó András humorista. 
Dedikálással egybekötött könyvvásár.

17:00 NAGY BANDÓ ANDRÁS KABARÉMŰSOR
17:30 ROMANO GLASSO /kis színpad/

19:30 NO SUGAR
      /Gyergyószentmiklós-Erdély, kis színpad/

21:00 HOOLIGANS 

      /nagy színpad/

2022. AUGUSZTUS 21. (vasárnap)

2022. AUGUSZTUS 18. (csütörtök)
18:00 ÜNNEPI ZÁSZLÓFELVONÁS /Kossuth tér/

 Közreműködik: Magyar Honvédség 5. Bocskai István Lövészdandár 
 Hódmezővásárhelyi Helyőrségi Zenekara
 Vezényel: Gömöri Balázs Őrnagy
18:10 A BORFESZTIVÁL MEGNYITÓ /kis színpad/
 A rendezvényt megnyitja: Dr. Márki-Zay Péter polgármester
 Közreműködik: Európai Borlovagok Magyarországi Rendjének
 Dél-alföldi Régiója
 Köszöntőt mond: Bányai Ildikó Mária régióvezető
18:15 FOTÓPÁLYÁZAT KIÁLLÍTÁS MEGNYITÓJA /kis színpad/
 A kiállítást megnyitja: Dr. Márki-Zay Péter polgármester
18:30 MAGYAR HONVÉDSÉG 5. BOCSKAI ISTVÁN LÖVÉSZDANDÁR 
 HÓDMEZŐVÁSÁRHELYI HELYŐRSÉGI ZENEKARA /kis színpad/
 Vezényel: Gömöri Balázs Őrnagy
19:30 CRESH5 /kis színpad/

21:00 KOWALSKY MEG A VEGA /nagy színpad/

Hódmezővásárhely ismét várja a borszerető közönséget. Évről-évre célunk, hogy bemutassuk 
a történelmi borvidékeinket. Az Illés Borház a Tolnai borvidék Völgység régiójából érkezik, 
valamint a vásárhelyiek nagy örömére a Frisch Pincét Villányból újra köszönthetjük 
városunkban. Minőségi borokat kóstolhatnak a hűséges, többi nagy borászattól, úgymint 
Koch Borászat, Tringa Pince, Mezei Szőlőbirtok, Gedeon Pince, Eifert Borház, Polgár Pince, 
Katona Borház, Homoki Pincészet, Fehérváry-Gál Pince, Naár Pince, Mörk Pincészet és a 
hazai borvidéket képviselő Balog Árpádtól.

nagy színpad /Kossuth tér/

kis színpad /Dr. Rapcsák András sétálóutca/

A Szent István király ünnepe, XVI. Bor- és Gasztro fesztivál 
rendezvényeire a belépés ingyenes! 
A programváltoztatás jogát fenntartjuk!

HÓDMEZŐVÁSÁRHELY

2022. AUGUSZTUS 19. (péntek)
14:00 VÁSÁRHELYI HÍMZÉS BEMUTATÓ /Emlékpont Kávézó/
 Hímezzen Ön is!

16:00 SAJTKUKAC DUÓ GYEREKZENEKAR /kis színpad/

17:00 DŰVŐ ZENEKAR /kis színpad/
18:00 BORVERSENY EREDMÉNYHIRDETÉS /nagy színpad/
18:20 KÖZÉLETI BESZÉLGETÉS /nagy színpad/
 Dr. Márki-Zay Péter polgármester, Gáspárik Attila, a Maros-
 vásárhelyi Nemzeti Színház igazgatója és vendégeik

19:00 PALYA BEA /kis színpad/

21:00 LORD /nagy színpad/
22:00  TRAUBI ZENEKAR /kis színpad/

11:00-13:00 „A VÁSÁRHELYI BELVÁROS SZÉPSÉGEI” CÍMMEL 
 INGYENES VÁROSNÉZŐ TÚRA
 Regisztráció szükséges az alábbi elérhetőségeken: 
 Tourinform iroda, 62/249-350; hodmezovasarhely@tourinform.hu
15:00-17:00 „SÉTA SZOBORTÓL SZOBORIG 2.” CÍMMEL 
 INGYENES TEMATIKUS TÚRA
 Regisztráció szükséges az alábbi elérhetőségeken: 
 Tourinform iroda, 62/249-350; hodmezovasarhely@tourinform.hu
16:00 GYERMEKMŰSOR /kis színpad/
17:00 VÁROSI KONCERTFÚVÓS ZENEKAR ÉS A CRYSTAL DANCE CLUB 

 /kis színpad/
18:30 POPART /kis színpad/

19:30 MUSICAL GÁLA /nagy színpad/
 Köszöntő: Dr. Márki-Zay Péter polgármester
21:00 BLACKFIVE /kis színpad/

22:30 ATILLA FIAI TÁRSULAT ÉS VARGA MIKLÓS 

 /nagy színpad/

MEGLEPETÉSEK MEGLEPETÉSEK 
A VÁROSKÁRTYA TULAJDONOSOKNAK!A VÁROSKÁRTYA TULAJDONOSOKNAK!

2022. AUGUSZTUS 20. (szombat)
9:00 VÁROSI ÜNNEPSÉG SZENT ISTVÁN KIRÁLY TISZTELETÉRE, 
 KENYÉRSZENTELÉS ÉS ÁLDÁS /Szent István tér/
 Ünnepi beszédet mond: Dr. Márki-Zay Péter polgármester 
 Közreműködnek: Fandante Kamarakórus és a Magyar Honvédség 

5. Bocskai István Lövészdandár Hódmezővásárhelyi Helyőrségi 
 Zenekara, vezényel: Gömöri Balázs Őrnagy
10:00 ÜNNEPI SZENTMISE /Szent István Templom/
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Kultúra

MUNKATÁRSUNKTÓL

	 Ahogy	 közösségi	 olda-
lán	Putz	Anita	polgármester	
írta,	nem	lesz	vízi	esküvő,	de	
több	 nagy	 formátumú	 kon-
cert is lesz. 
 Fellép a Tiszán a vásárhelyi szár-

mazású St. Martin, aki vallja, a lélek 
nem rozsdásodik be alkotás, zenélés 
közben. A művészet megőrzi a világ-

ból azt, ami már elveszni látszik. A 
lélek titkos rekeszeibe sokszor csak 
a művészet világít be.
Az év hangszeres szólistája kategó-

riában eMeRTon-díjjal, Regionális 
Príma-díjjal, kiemelkedő zenei 
pályafutása, valamint karitatív és 
jótékonysági tevékenysége elisme-

réseként pedig a Magyar Érdemrend 
Lovagkeresztje kitüntetéssel ismer-

ték el.
Idén a Magyar Kultúra Napján ő ve-

hette át a Vásárhelyi Művészeti Dí-
jat. 26 lemeze jelent meg Magyaror-

szágon és néhány külföldön, arany, 

platina és gyémánt díjakat kapva a 
hazai instrumentális zene első szá-

mú szólistája.
Mártélyon a Kavalkádon augusztus 
5-én, pénteken este St. Martin előa-

dása kíséri majd a nagyon látványos 
lampionos ladikos felvonulást!

PROGRAMAJÁNLÓ • Végleges a Mártélyi Kavalkád programja

St.	Martin	is	jön	Mártélyra

Előtte a Piramis fog játszani, más-

nap pedig a P. Mobil buliján is ren-

geteg érdeklődőt várnak. Ezen kívül 
is lesznek érdekes programok, csa-

ládoknak, kicsiknek és nagyoknak, 
gyerekeknek és felnőtteknek. 

FESZTIVÁL • Mártélyon kézművesek, 
játékok, művészetek várták 
az érdeklődőket

Ismét	megnyíltak 
a	porták	kapui

BOROS TAMÁS

	 A	 legkisebbek	 festhettek,	
rajzolhattak,	 népi	 iparmű-
vészek	 árulták	 portékáikat,	
népzene,	 néptánc,	 lovasko-
csi,	 bábelőadás,	 zene	 is	 volt	
a	 kilencedik	 alkalommal	
megrendezett	Nyitott	Kapuk	
fesztiválon	július	9-én	Már-
télyon,	a	Rákóczi	utcában.
 A család bármely tagja talált ma-

gának elfoglaltságot a kilencedik 
alkalommal megrendezett Nyitott 
Kapuk Fesztiválon, de legtöbben 
kisgyerekkel érkeztek. Tichy-Rács 
Ádám is kisfiával jött, a párja a má-

sik gyermekkel járt éppen Szegeden. 
A kicsi bábelőadást nézett, míg ő 
a népi iparművésznél érdeklődött. 
Legfontosabb számára a gyermek 
szórakozása, mondta, de azért ő is 
megtalálja a maga programját.
A legtöbben így voltak vele, és ez 
helyes is, mondta Láda Imre főszer-

vező. Kifejtette, az embereknek na-

gyon nagy igényük van a pandémia 
után erre a kikapcsolódásra, és nem 
kellett csalódniuk, sokan jöttek. 
Szerinte az idei fesztivál kulcsszava: 
a bizalom. Ez megvan az emberek-

ben, sokan újra találkoznak, vagy 
épp új ismeretségek születnek, és 
ezt nagy eredménynek tartja. Idén 
jött néhány lengyel, német, fran-

cia vendég is. Egyébként mindenki 
maga felelt saját portájáért, illetve 
ami saját udvarán történik, tette 
hozzá Láda Imre, ám ottjártunkkor 
semmi probléma nem volt. És ké-

sőbb sem.
Kovács Ivánné, szentesi bútorfestő, 
népi iparművész autodidakta módon 
tanulta ki eredetileg a szakmát, me-

sélte. Két évig bújta a szakirodalmat, 
tökéletesítette művészetét, volt 
például, hogy intenzív levelezésben 
volt egy erdélyi magyar lánnyal, az 
ő hatására kezdte el a bútorfestést. 

Amikor elkezdett ezekkel foglalkoz-

ni, két évig ecsetet sem vett a kezé-

be, amíg nem tudta, mit miért fest, 
melyik motívumnak mi a jelentése, 
szimbóluma, tartalma. Sokan kere-

sik portékáit, értelmiségiek is, akik 
közül sokan költöznek egyébként 
falura, ezt veszi észre.
Mindenkit érdekel a régmúlt ha-

gyománya, kultúrája, életmódja. A 
gyerekeket különösen. Sajnos most 
nehéz a kukoricát előteremteni, 
hogy bemutassák a morzsolásukat. 
Ezt már Pap József, morzsoló gyűj-
tő nyilatkozta. Ő már több évtizede 
gyűjti ezeket az eszközöket, amiket 
elődeink használtak. Nem is tudott 
mindent kihozni, de sokat ilyenkor 
visz bemutatókra. Vásárhelyen, ha 
elmegy az ócskapiacra, mindig talál 
valamit, néha a felesége már a fejét 
fogja, de elfogadja ezt a szenvedélyt. 
Elmondta, hogy tanyán nőtt fel, 
innen ezeknek az eszközöknek a 
szeretete.
A gasztronómia is tartogatott ér-

dekességet, Mohács környékéről 
hozták el a hagyományos köcsögös 
babfőzést, amit a régi paraszt em-

berek használtak. Feltették a babot 
főni a tűz mellé, addig elmentek 
kapálni, és 3-4 óra munka után kész 
lett az ebéd. Most füstölt csülkösba-

bot és vecsési káposztát készítettek, 
természetesen kóstolásra. Nagy At-

tila elmondta, Mohácson augusztus 
első hétvégéjén 300 ilyen edénnyel 
vendégelnek meg több ezer embert 
a város főterén. Egy ilyen edény 
számítása szerint 8 liter űrtartalmú 
egyébként. A hagyományáról azt 
is elmondta, ez a középkorban el-
terjedt volt Magyarországon, aztán 
Mohács környékén maradt meg, és 
terjed mostanában újra országszer-

te.
Láda Imre azt is elmondta, amint 
bezárják a kapukat, már arról fognak 
elkezdeni beszélgetni, hogy mi lesz 
jövőre. 

MINDEN KOROSZTÁLY MEGTALÁLTA A SZÁMÁRA KEDVES PROGRAMOT

SOK EMBERT VONZOTTAK AZ 
IPARMŰVÉSZETI REMEKEK IS

KICSIK ÉS NAGYOK SZÍVESEN PRÓBÁLTÁK KI 
A MORZSOLÓKAT

ST. MARTIN ISMÉT SZÜLŐVÁROSÁHOZ KÖZEL LÉP FEL AUGUSZTUS 5-ÉN
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Sport

NICS-HSÚVC • Kiváló júliust teljesítettek 

Sikeresek	delfinben,	
cápában	egyaránt
B. D.

	 Júliusban	két	versenyen	is	
nagyon	 sikeresen	 szerepel-
tek	a	NICS-HSÚVC	verseny-
zői.	 Delfinben	 és	 cápában	
egyaránt	jól	megy	nekik.	
 Kelet-Magyarország második 
legeredményesebb úszó klubjaként 
zárta a regionális delfin bajnokságot 
a NICS-HSÚVC, amikor tizenhárom 
egyesület versengett a hódmezővá-

sárhelyi Gyarmati Dezső Sportuszo-

dában. A Hód Úszó SE-ből Olasz 
Panni nyerte a legtöbb érmet.
Észak-Alföld, Észak -Magyarország 
és a Dél-Alföld régió csapatai 111 
sportolója versengett az érmekért 
a regionális delfin úszó bajnoksá-

gon, ahol a 8-9 éves lányok és 9-10 
éves fiúk mérték össze erejüket. A 
NICS-HSÚVC-t 13 úszó kiemelke-

dően képviselte és repítette a régiós 
összetett pontverseny második fo-

kára, országosan pedig a negyedik 
legtöbb pontot szerzett klub lett a 
vásárhelyi egyesület. Kohán Ben-

jamin hat, Major Csanád öt arany-

érmet nyert, mellettük Tóth Szonja, 
Török Luca, Szekeres Nóra és Kun 
Zselyke állhatott még fel a dobogóra.

A Hód Úszó SE-ből Olasz Panni négy 
egyéni versenyszámban nem talált 
legyőzőre, illetve Molnár Maja, Ku-

hár Zsófia, Gera-Panyor Viola, Olasz 
Panni összeállítású 4×50-es leány 
gyorsváltó ezüstérmet szerzett.
Ezen kívül Szabó Marcell vezérleté-

vel 22 aranyat nyertek a NICS-HSÚ-

VC versenyzői a cápa úszók országos 
bajnokságán.
A vásárhelyi úszóklub hét váltója is 
a dobogó legfelső fokára állhatott 
a Szegeden rendezett korosztá-

lyos úszó országos bajnokságon. 

A résztvevő 31 egyesület közül a 
NICS-HSÚVC csapata az éremtáblá-

zat első helyén zárta a viadalt.
A négy napos versenyen a lányoknál 
2011-12-es, a fiúknál a 2010-2011-es 
korosztály legjobbjai álltak rajtkőre 
a Tiszavirág Sportuszodában. A fiúk 
egyéni mezőnyében a NICS-HSÚVC 
tehetsége, Szabó Marcell kilenc, 
Nagy Olivér négy, Földesi Balázs egy 
aranyérmet szerzett, míg a lányok-

nál Mérai Jankának sikerült legszeb-

ben csillogó medált begyűjtenie.
Mindezt azzal tudták megfejelni, 
hogy a következő váltókban minden 
vetélytársat maguk mögé utasítot-

tak:
• 4×100 méter mix vegyesváltó 

(Szabó Marcell, Földesi Balázs, 
Mérai Janka, Szabó Flóra)

• 4×100 méter mix gyorsváltó (Mé-

rai Janka, Oláh Ádám, Szabó Flóra, 
Szabó Marcell)

• 4×200 méter fiú gyorsváltó, 4×100 
fiú vegyesváltó, 4×100 méter fiú 
gyorsváltó (Földesi Balázs, Nagy 
Olivér, Oláh Ádám, Szabó Marcell)

• 4×200 méter lány gyorsváltó, 
4×100 méter lány gyorsváltó (Mé-

rai Janka, Tóth Dorka, Botka Pet-

ra, Szabó Flóra) 

SZÉP JÚLIUST TUDHATNAK MAGUK MÖGÖTT A NICS-HSÚVC VERSENYZŐI

SOKSZOR JÁRTAK A MEZŐNY ELŐTT A NICS-HSÚVC ÚSZÓI (KÉPEK: TÉSIK ATTILA)

KÉZILABDA • Szomorú a junior vb 
ezüstérem miatt Mérai Maja

Három	éven	belül	
felnőtt	válogatott	
lenne
BOROS TAMÁS

	 Hódmezővásárhelyről	
indult	 a	 pályafutása,	 mára	
pedig	 kétszeres	 serdülő,	
valamint	 egyszeres	 ifjúsá-
gi	 Európa-bajnoknak,	 va-
lamint	 junior	 világbajnoki	
ezüstérmesnek	 mondhatja	
magát	 a	 kézilabdázó	 Mérai	
Maja. Mostani szezonját a 
Kisvárda	 csapatánál	 töltöt-
te,	július	3-án	pedig	az	U20-
as	 válogatottal	 ezüstérmet	
szerzett a világbajnoksá-
gon,	 Szlovéniában.	 Meglá-
tása	 szerint	 a	 női	 kézilabda	
hamarosan	 profitálni	 fog	
az	 utánpótlás	 sikerekből,	 a	
mostani	 U20-as	 csapatból	
pedig	bárki	odaérhet	a	válo-
gatottba.	Igaz,	nem	minden-
ki	 lesz	 átlövő	 alkat,	 de	 két-
ségbeesésre nincs ok Maja 
szerint.	 A	 vásárhelyi	 lány	
másfél	hetet	tölt	szülőváro-
sában,	 ebből	 az	 alkalomból	
beszélgettünk vele.
 2015-től kezdett el válogatókra 
járni Mérai Maja, emlékei szerint 
először Kistelekre. Ott felfigyeltek 
rá, és hamarosan már Budapestre a 
KSI-hez, majd egy NEKA (Nemzeti 
Kézilabda Akadémia – B.T.) kivá-

lasztóra ment. Aznap már behívták 
a szüleit egy elbeszélgetésre, és 
mondták, hogy felvennék. Tetszett 
neki az egész környezet és szeren-

csére édesapja is megerősítette a 
terveit, így belevágtak.
Maja azt mondta, amikor 2009-ben, 
7 évesen elkezdett a HLKC-ban ját-

szani, dobni már tudott. Vásárhe-

lyen a gyorsaságot, a cselezést és a  

meccsrutint szerezte meg, ezt a 
tudást a NEKA-ra továbbvitte. Ott 
például a futástechnikát, a felugrá-

sos lövést pontosították, tökéletesí-
tették.  
Néhány nappal a junior vb ezüstérem 
után örülni nem tudott a második 
helynek, akkor még egyértelműen 
kudarcként fogta fel azt. Azt nyilat-

kozta, igaz, hogy azt mondják, hogy 
na de ti vagytok a második legjobb 
csapat a világon, de szerinte ők az 
elsők, azaz a legjobbak. A válogatott 
több játékosában, sőt, lényegileg az 
egész mostani junior válogatottban 
óriási potenciált lát a jövőre nézve. 
Ő maga az előző szezont a bajnoki 
7. helyen záró Kisvárdában játszot-

ta végig, jövőre is ott marad és az a 
célja, hogy tovább fejlődjön, első-

sorban a helyzetek kihasználásában, 
a csapat pedig a nemzetközi indulást 
jelentő első 6 hely valamelyikén, re-

álisan a 3-6. hely valamelyikén zár-

jon. Maja 3 éven belül, talán a 2024-
es párizsi olimpiát követően felnőtt 
válogatott szeretne lenni. Ehhez az 
is hozzásegítheti, hogy noha bal-
szélső, de kettes, tehát fontos belső 
poszton is tud védekezni. 

MAJA 3 ÉVEN BELÜL FELNŐTT VÁLOGATOTT 
SZERETNE LENNI

ORGOVÁNY RUDOLF

	 Több,	 mint	 egy	 hónapja	
készül	 erőnléti-	 és	 labdás	
edzésekkel,	 valamint	 edző-
mérkőzésekkel	a	HFC	a	júli-
us	31-én	rajtoló	bajnoki	sze-
zonra. 
 A játékoskeret alaposan kicse-

rélődött, ugyanis a tavalyi csa-

patból 12-en távoztak. A klub 8 
újonnan igazolt játékos érkezését 
jelentette be eddig, akik valódi erő-

sítést jelenthetnek az idén 110 éves 
vásárhelyi futball csapatnak, amely 
a 2022-23-as évadban az első 6 hely 
valamelyikének megszerzését tűzte 
ki célul, a kispadon Antal Krisztián 
vezetőedzővel. Távozott a klubtól a 
HFC-t 2016 óta erősítő Mezei Olivér 
és Huszár Gergő, a kiváló adottságú 

hálóőr Weszelovszky Gábor, a saját 
nevelésű Gyüre Levente, valamint 
Bartyik Roland is. Különösen nagy 
vérveszteség az U18-as válogatott 
kerettag, a múlt szezonban 9 gólig 
jutó Molnár Ádin távozása, őt az 
MTK igazolta le. Ugyancsak a tá-

vozók listáján szerepel Kiss Krisz-

tián, Németh Kristóf, Pilán Márkó, 
Bencze Norbert, Papp Ernő és Pálhe-

gyi Andor is. Ami az érkezőket illeti: 
Szűcs Róbert, a HFC sportigazgató 
munkájának köszönhetően valódi 
erősítést jelentő labdarúgók érkez-

tek Vásárhelyre. 
A vásárhelyi futball klub elnöksége 
még június eleji ülésén döntött ar-

ról, hogy az új bajnoki évadra Antal 
Krisztiánnak szavaz bizalmat ve-

zetőedzői poszton. A most 41 éves 
szakember 10 éves kora óta kötődik 
a klubhoz, NB III.-as játékosként 

többszáz mérkőzést játszott, mos-

tantól pedig ő irányít. Terve, hogy a 
mérkőzéseket amennyire csak tud-

ják kontroll alatt tartsák, birtokolják 
a labdát, irányítsanak, eredményes 
és szép futballat játszanak.
Antal Krisztián vezetőedzői mun-

káját a 2022/23-as bajnoki évadban 
pályaedzőként Borbás Zsolt, kapu-

sedzőként Kovács Krisztián, erőnléti 
edzőként Bagi Mátyás, míg masz-

szőrként Tóth László segíti majd.
A HFC a szezont július 31-én hazai 
környezetben kezdi meg, a városi 
stadionba az Újpest II. látogat. A Vá-

sárhelyi Televízió a 17 óra 30 perckor 
kezdődő mérkőzést – mint ahogyan 
az összes itthoni bajnoki szezonbeli 
meccset – rögzíti. Aki lemarad róla, 
vagy visszanézné, az felvételről 
megteheti a VTV műsorán. 

FELSŐ SOR: ASZTALOS DÁVID, HUNYA KRISZTIÁN, KENDERESI DÁVID, IRMES DÁVID, 
SCHILDKRAUT KRISZTIÁN, TAPISKA GÉZA, ANTMAN JOSHUA, BATA KRISTÓF, VASTAG RICHÁRD, 

MOLNÁR BENCE, POVÁZSAI ZSOLT
KÖZÉPSŐ SOR: PESUTH SIMON, OROSZ MÁRK, SZŰCS RÓBERT, BORBÁS ZSOLT, ANTAL 

KRISZTIÁN, HORVÁTH ZOLTÁN, KOVÁCS KRISZTIÁN, TÓTH LÁSZLÓ, BAGI MÁTYÁS, ZABARI 
DÁVID, BOGDÁN BENCE, HEGEDŰS MARTIN

ALSÓ SOR: ERHARDT DOMINIK, ONDREJÓ TAMÁS, KRISZTIN DOMINIK, DECZKI MÁTÉ, FÜSTÖS 
KRISZTIÁN, HEGYES GERGŐ, TÓTH MÁRKÓ, FŐDI ZSOLT, BARTA NORBERT

FUTBALL • Az első 6-ban végezne a HFC, 12-en távoztak, 8-an érkeztek

Teljes	a	keret,	július	végén	indul	a	bajnokság



8.

2022. július 29.

Színes

Megjelenik kéthetente.  Főszerkesztő: Kozó Attila  Felelős szerkesztő: Boros Tamás
Szerkesztőség: 6800 Hódmezővásárhely, Andrássy út 1. Telefon: 06 30 6252 451.  Lapzárta: 2022. július 26.

Olvasói levelek, információk, fotók: info@hodpress.hu  Sajtóközlemények, meghívók: szerkesztoseg@hodpress.hu 
Kiadja: Vásárhelyi Médiacentrum Nonprofit Kft., (6800 Hódmezővásárhely, Andrássy út 1.)  Ügyvezető: Kozó Attila 

Nyomdai kivitelezés: Délkelet-Press Kft.  ISSN 2630-8266. Városunk közéleti lapja.

CSEMEGE • A topgun is megterem a vásárhelyi határban

Egy	hónapja	indult 
a	dinnyeszezon
KOROM ANDRÁS

	 Július	 első	 felében	 ért	 be	
a	 görögdinnye	 eleje	 a	 vá-
sárhelyi	 határban.	 Többen	
is	 termesztik,	 s	 aki	 szere-
ti	 az	 igazi	 hazai	 ízeket,	 az	
könnyen	 rá	 is	 talál	 a	 finom	
csemegére,	 amit	 a	 szorgos	
munka	tesz	édessé.
 Amikor szezonja van, minden 
nap veszek dinnyét. Most ugyan 
csak egy, valamivel több, mint egy 
kilós sárgadinnyét kértem, de fel-
váltva veszek, hol ilyet, hol görögöt. 
És mindig, évek óta ugyanattól az 
őstermelőtől, a Pap családtól – 
mondta Miklós Lőrincné, aki hoz-

zátette, azért jár mindig hozzájuk a 
piactérre, mert nagyon finom, amit 
árulnak.
Mindenki szereti, elsősorban a gye-

rekek, igaz ők is már felnőttek, nem 
kicsik – tette hozzá azzal, hogy amit 
most vásárolt, azt egy ültő helyben 
befalják majd.
A Bodzási út mellett, két hektáron 
termeljük a dinnyét – árulta el Pap 

József őstermelő, aki fia nemrégi-
ben azzal hívta fel magára a figyel-
met, hogy Rubik-kocka dinnyét is 

termesztett.
Muszáj locsolnunk, mert anélkül 
semmi sem teremne, olyan a szá-

razság, mondta idősebb Pap József. 
Azt is elárulta, hogy a dinnyét tulaj-
donképpen a sok munka édesíti meg.
Holland, hibrid vetőmagot vetünk, 
de ez jár a legkevesebb munkával, 
ugyanis a területet aztán kapálni 

kell, és be is kell keríteni, főleg a 
nyulak ellen, és persze őriznünk 
is kell, azt már nem csak a nyulak 
ellen – tette hozzá. Pap József azt 
is elmondta, hogy átlagos termés-

re számítanak, ami hektáronként 
olyan négyszáz mázsát jelent majd. 
Egyébként a görögdinnyéi, melyek 
folyamatosan érnek meg szedésre, 
sokfélék, így vetett Topgunt, Talis-

mánt és Simpson Giantot is. 

A MAGYAR EMBEREK SZERETIK AZ ÉDES DINNYÉKET

HŐSÉGRIADÓ • A beton növeli a kibírhatatlan hőmérsékletet

Délre	elnéptelenedett	a	vásárhelyi	belváros
KOROM ANDRÁS

 Csak az volt az utcán a dé-
lelőtti	 hőségben	 is,	 akinek	
nagyon	muszáj	volt.
 Az okosabbak még kora reggel 
bevásároltak, délelőtt a 30 fok me-

legben már gyérült a forgalom a 
vásárhelyi belvárosban, csak az in-

dult útnak a hőségriadó napjaiban, 
akinek halaszthatatlan dolga akadt, 
időre ment orvoshoz, vagy éppen 
dolgozott.
A rövid inges, pólós emberek közül 
azonnal kitűntek a HMSZ Zrt. város-

karbantartást végző munkatársai, 

munkaruhájuk kantáros hosszú szá-

rú nadrág, póló és sapka volt. Előbb 
az ótemplom körül, majd a Kossuth 
tér másik részén vágták a füvet.
– Megiszom munka közben két liternyi 
ásványvizet is – mondta a fűnyírást 
végzők egyike, Oláh Norbert. – Li-
hegve bírom a meleget, mint mindenki 
más. Mivel nagy meleg van, nem ti-
zenöt perc a pihenő óránként, hanem 
húsz. Ezt árnyékba húzódva töltjük, s a 
lehet, ismét nekiállunk – törölte le az 
arcáról az izzadságot. Nem csoda, a 
tűző napon negyvenegy fokot muta-

tott a hőmérő.
– Ha végeztem a munkával, meg-
fürdök. Légkondink nincs otthon, s a 

függönyöket sem szeretem behúzni – 

tette hozzá.
A gyalogosok is módjával haladtak 
leginkább az Andrássy és a dr. Rap-

csák András utak árnyékos oldalát 
keresve, de néhányan élvezték a 
napsütést. Még a délelőtti órákban 
babakocsikat tologató kismamák is 
megritkultak.
– Nem jellemző, hogy ilyen melegbe 

sétálgassunk, de most a fiam éppen 
zongoraórán van, ezért így várjuk, míg 
nem végez – árulta el a 6 éves kislá-

nyával, Hédivel sétáló Zoltai Klára. 
Egyébként a legmelegebb napokat 
otthon a lakásban vészeljük át. Lég-

kondink nincs, de redőnyünk igen, 
és jól szigetelt a lakás. A hőség előtt 
és a hőség utáni napszakaszokat a 
játszótéri árnyékban vagy a stran-

don töltjük.
Délre szinte kongott a belváros, 
amin nem is csodálkozunk, a na-

pon 49 fokra szaladt föl a hőmérő 
higanyszála.
Még a két, legnagyobb közönséget 
vonzó fagylaltozónál is megcsap-

pant a forgalom. Hiába, a forróság 
elől elmenekült, aki csak tudott. 

NINCSENEK FÁK A TRAM-TRAIN NYOMVONALÁN

CSAK AZOK INDULNAK ÚTNAK A HŐSÉGRIADÓ NAPJAIBAN, AKIKNEK ELENGEDHETETLENÜL FONTOS

BABAKLUB • Fontos fejlődési lehetőség  
a kicsiknek

Lelkes	gyerekek
KOROM ANDRÁS

	 Hőségben	 is	 népszerű	 a	
könyvtári	 babaklub.	 A	 gye-
rekek és a szüleik is várják a 
kedd	délelőtti	alkalmakat.	A	
hőség	sem	riaszt	vissza	sen-
kit.
 Bár eredetileg az udvari homo-

kozóba tervezték, ám a nagy meleg 
miatt mégis a gyermekkönyvtár 
hűs épületi szárnyában játszottak, 
ismerkedtek a kicsik ottjártunkkor. 
A lányok a babakocsival játszottak  
nagy igyekezettel, a fiúk pedig hol a 
hintalóra ültek, hol a játékokat tolo-

gatták. Rajzolgattak, színezgettek, s 
imádták az alagúton való átbújást is.
– Minden kedden itt vagyunk, ez a be-
vált programunk, amit a gyerekem már 
várnak – árulta el Zsoltiné Mihály 
Beáta, aki ikreivel Zsolti Bellával és 
Hannával érkezett a babaklubba. – 
Kétévesek múltak, s már várják, mikor 
mehetünk ismét. 
2008 márciusában indult a babázó 
klub, s azóta legalább ezer kisgyerek 
fordult meg – árulta el Bereczkiné 
Kovács Ildikó Katalin könyvtáros, 
a klub vezetője. Hozzátette: ez egy 

olyan délelőtti program az szülők 
és a kisgyerekek számára, melyet 
odahaza nem lehet megcsinálni, de 
a babázó klub sokat segít a gyerekek 
szocializálódásában.
– Az anyukák is tudnak beszélgetni, 
hiszen összehozza őket a közös élet-
helyzet. A babázó klubban, főleg a 
Covid megjelenése előtt rendszeresen 
olyan szakemberek is tartottak előa-
dásokat, akik hasznos életvezetési ta-
nácsokkal segítették a szülőket. Próbá-
lunk most is előadókat hívni, és sosem 
marad el az egyik a gyerekek körében 
legnépszerűbb program, a mondóká-
zás – sorolta a babázó klub vezetője.
Czeglédyné Lejla a két éves kisfiá-

val, Zalánnal érkezett a mai babázó 
klubba: – A közösség miatt járunk 
ide, ugyanis nincs hasonló korú gye-
rek a környékünkön, legalábbis nem 
ismerjük közelről egymást- mondta. 
– Amióta idejárunk, Zalán elkezdett a 
könyvekkel ismerkedni. Már otthon is 
önállóan veszi elő.
Akinek kedve van, az bármikor 
csatlakozhat a vásárhelyi könyvtár 
babázó klubja foglalkozásaihoz, 
melyekről további részletek és min-

den fontos információ megtalálható 
a klub Facebook oldalán. 


